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Ekonomi & finansiering 

Motionerna 50–53 – Medlemskap & 
medlemsavgift   
 

I detta häfte hittar du de motioner som behandlas under Medlemskap & medlemsavgift i 
blocket Ekonomi & finansiering.  

Motionerna är numrerade i den ordning de föreslås behandlas. Inom parentes anges det  
löpnummer motionen fick när den lämnades in. 
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Motion 50 (# 35) 
Motionen kommer ifrån: LH Arkitekten 

Ny medlem 
Motion till årsmöte i Hyresgästföreningen Region Uppsala Knivsta den 23 mars 2023. 

Ambitionen att värva nya medlemmar är viktig. 

Att värva nya medlemmar skulle kunna göras med ett erbjudande om ett första gratis år, då 
blir det inte åldersrelaterat till yngre utan även till äldre eller medelålders personer. 

Studenter har redan sina förmåner i medlemskap och det är bra. 

  

Styrelsen LH Arkitekten i Uppsala 

Ylva Palm, Göran Pihl, Lena Hoffner, Maj Rohlin och Astrid Hage 

 

Jag föreslår förbundsstämman besluta 
 

att ge ett gratis första år till nya medlemmar. 

Yttrande 
Föreningsstyrelsen Uppsala-Knivsta stödjer motionen och antar den som sin egen 

Förbundsstyrelsens utlåtande över motion 50 
Motionärerna lyfter fram vikten av att rekrytera fler nya medlemmar till Hyresgästföre-
ningen. Detta föreslås att göras genom att erbjuda alla nya medlemmar ett första kostnads-
fritt år som medlem.  

Förbundsstyrelsen håller helt med motionärerna om vikten av att rekrytera fler nya medlem-
mar till Hyresgästföreningen. Förbundsstyrelsen fick i samband med förra stämman möjlig-
het att under vissa kampanjer införa tillfälliga kampanjrabatter detta inom ramen för pro-
grammet ”En livligare folkrörelse”. Förbundsstyrelsen har som ett steg i detta arbete beslu-
tat om att under våren och försommaren 2023 genomföra en kampanj där nya medlemmar 
ska erbjudas tre månader kostnadsfritt medlemskap.   

Detta går i linje med motionärernas tankar även om denna kampanj har en kortare kostnads-
fri period än motionärerna föreslår. Då det är första gången Hyresgästföreningen testar en 
avgiftsfri-kampanj och därför vill förbundsstyrelsen utvärdera resultatet av kampanjen in-
nan beslut tas om att göra en framtida satsning, liknande den som motionärerna beskriver 
och föreslår. Med anledning av detta yrkar förbundsstyrelsen avslag på motionen.  
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Förslag till beslut 
Förbundsstyrelsen föreslår förbundsstämman besluta 
 

att avslå motionen. 
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Motion 51 (# 34) 
Motionen kommer ifrån: LH Arkitekten 

Behålla medlemmar 

Motion till årsmöte i Hyresgästföreningen Region Uppsala Knivsta den 23 mars 2023. 

Ambitionen att behålla medlemmar är viktig. 

Ambitionen att behålla medlemmar verkar inte vara lika prioriterad. Vi tänker på pension-
ärerna som har varit trogna medlemmar i Hyresgästföreningen i många år. 

När man går i pension så förändras den ekonomiska situationen drastiskt. Man måste 
kanske prioritera sina utgifter och då kan 85 kronor per månad vara en stor utgift. 

I alla fackföreningar får som pensionär en sänkt medlemsavgiftavgift och har därmed bättre 
förutsättningar att vara kvar solidariskt men så är det inte i Hyresgästföreningen. 

Vi har tidigare motionerat om sänkt avgift för pensionärer och vi gör det igen. 

  

Lokala Hyresgästförening Arkitekten 

Styrelsen Ylva Palm, Lena Hoffner, Maj Rohlin, Göran Pihl och Astrid Hage 

 

Vi föreslår förbundsstämman besluta 
 

att besluta om sänkt avgift för pensionärer. 

Yttrande 
Föreningsstyrelsen Uppsala-Knivsta stödjer motionen och antar den som sin egen 

Förbundsstyrelsens utlåtande över motion 51 
Motionärerna lyfter fram att behålla medlemmar är viktigt men att det inte prioriteras i 
samma utsträckning som rekrytering av nya medlemmar. Pensionärer lyfts fram som ett ex-
empel på en grupp vars ekonomiska situation förändras när man går i pension, vilket kan 
leda till att medlemsavgiften kan ses som en relativt större utgift. Motionärerna lyfter fram 
fackföreningar som exempel på organisationer där en pensionär får bättre ekonomiska förut-
sättningar att stanna kvar som solidarisk medlem. Utifrån detta vill motionärerna sänka 
medlemsavgiften för pensionärer.  
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Förbundsstyrelsen håller med motionärerna om att arbetet med att behålla medlemmarna vi 
redan har är mycket viktigt. Däremot anser förbundsstyrelsen att exemplet som motion-
ärerna beskriver med att fackförbund sänker avgiften för sina pensionärsmedlemmar inte är 
applicerbart på Hyresgästföreningen. Detta då det är boendet som utgör grunden till med-
lemskapet. I fackföreningarna får medlemmar som är pensionärer inte samma tillgång till 
stöd och service då fackförbund inte längre företräder dem som medlemmar efter pensions-
åldern. I Hyresgästföreningen är inte medlemskapet på samma sätt kopplat till ålder eller ar-
betssituation. Med anledning av detta yrkar förbundsstyrelsen avslag på motionen.  

Förbundsstyrelsen fick i samband med förra stämman möjligheten att utforma och testa nya 
medlemskapsformer för utvärdering och beslut till kommande stämmor, detta inom ramen 
för programmet ”En livligare folkrörelse”. Detta arbete kommer fortsätta framåt med mål-
sättningen att få in fler medlemmar i underrepresenterade målgrupper. Om pensionärer är en 
sådan underrepresenterad målgrupp, på det sätt som motionären nämner, är förbundsstyrel-
sen inte säker på i detta läge. 

Förslag till beslut 
Förbundsstyrelsen föreslår förbundsstämman besluta 
 

att avslå motionen. 
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Motion 52 (# 32) 
Motionen kommer ifrån: Marianne Staaf 

Slopa familjerabatten på medlemsavgiften och 
sänk avgiften ordentligt 
Jag får dagligen höra att det är för dyrt att vara med i Hyresgästföreningen. Medlemsavgif-
ten är för hög och många avstår faktiskt från att vara medlem! 

Då kommer jag att tänka på att det finns ngt som heter familjemedlemskap. Där får två per-
soner dela på ett medlemskap. Jag finner det otidsenligt och diskriminerande gentemot 
alla ensamhushåll! 

Dessa ensamhushåll är många och oftast består de av pensionärer med rel. begränsad eko-
nomi!   Slopas familjerabatten så skulle det i det korta perspektivet se ut som att det kom-
mer mindre pengar in till förbundet, om några skulle välja att sluta som medlemmar. MEN 
med lägre avgift skulle fler ha råd att vara med. Betr. de som nu har familjerabatt så är det 
inget som hindrar att två personer (eller fler) har eget medlemskap. Med en lägre avgift/per-
son kan ändå många välja att vara med. 

 

Vi föreslår förbundsstämman besluta 
 

att familjerabatten tas bort 

att medlemsavgiften sänks ordentligt kanske till 50 kr/mån/medlem. 

Yttrande 
Föreningsstyrelsen Uppsala-Knivsta stödjer inte motionen, den går som enskild 

Förbundsstyrelsens utlåtande över motion 52 
Motionären beskriver ett orättvist förhållande mellan ensamhushåll och flerpersonshushåll 
sett till medlemsavgiftens storlek. Vidare anser motionären att flerpersonshushåll ska bära 
en relativt större del av de totala medlemsavgifterna. Utöver detta skriver motionären att 
kostnaden för ett medlemskap även direkt påverkar människors vilja att bli medlemmar.  

Inom Hyresgästföreningen är medlemskapet kopplat till hushållet inte individen. Det inne-
bär att medlemsantalet motsvarar antalet medlemshushåll. Även i Hyresgästföreningens 
viktiga arbete med förhandlingar är det inte individen, utan hushållet, som representeras. 
Förbundsstyrelsen anser att det viktigt att även framåt arbeta på samma sätt. Med anledning 
av detta yrkar förbundsstyrelsen avslag på motionen.  
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Förbundsstyrelsen håller med motionären om behovet att framöver se över olika medlem-
skapsformer inom Hyresgästföreningen. Förbundsstyrelsen fick i samband med förra stäm-
man möjligheten att utforma och testa nya medlemskapsformer för utvärdering och beslut 
till kommande stämmor, detta inom ramen för programmet ”En livligare folkrörelse”. Detta 
arbete kommer fortsätta framåt med målsättningen att få in fler medlemmar i underrepre-
senterade målgrupper, där deras behov blir avgörande för vad medlemskapet ska innehålla. 
Om ensamhushåll är en sådan underrepresenterad målgrupp, på det sätt som motionären 
nämner, är förbundsstyrelsen inte säker på i detta läge.  

Förslag till beslut 
Förbundsstyrelsen föreslår förbundsstämman besluta 
 

att avslå motionen. 
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Motion 53 (# 19) 
Motionen kommer ifrån: Magnus Taube 

BETALNINGSALTERNATIV 
Jag motionerar om att Hyresgästföreningen också måste erbjuda e-faktura som betalningsal-
ternativ. 

Detta mot bakgrund av att vi alla mycket ofta både här och läser om ensamna människor 
som ligger döda i sin bostad både kortare och/eller längre tider.  

Detta kan endast inträffa när personen har autogira på allt som ska betalas. Ingen varken 
märker eller uppmärksammar något.  

En e-faktura måste jag godkänna själv vid varje tillfälle den ska betalas.  

 

Jag föreslår förbundsstämman besluta 
 

att Hyresgästföreningen måste erbjuda e-faktura som betalningsalternativ. 

Yttrande 
Föreningsstyrelsen Malmö Västra föreslår att den avslås. 

Förbundsstyrelsens utlåtande över motion 53 
Motionären föreslår att Hyresgästföreningen ska erbjuda e-faktura som betalsätt för med-
lemsavgiften. 

Det motionären tar upp är både sorgligt och beklämmande, att människor 2023 i Sverige dör 
ensamma och dessutom kan ligga döda i sin lägenhet utan att saknas av någon. Men att lösa 
detta sociala problem med ett nytt betalsätt i Hyresgästföreningen är inte rätt åtgärd eller en 
lösning på problemet. Även om medlemmen skulle fått e-faktura hade Hyresgästföreningen 
”bara” skickat en påminnelse och i slutändan ringt upp medlemmen. Men eftersom vi då 
inte skulle fått tag på medlemmen hade vi dragit slutsatsen att medlemmen valt att lämna 
föreningen.   

Hyresgästföreningen följer noga utvecklingen av nya betalsätt, som de senaste åren tack 
vare digitaliseringen, blivit många fler. Alla nya digitala betalsätt är såklart förknippade 
med kostnader och tyvärr ofta i flera led, där både banken och den som levererar betallös-
ningen tar betalt.    

Hyresgästföreningen har idag två betalsätt, avi och autogiro. Autogiro är på alla sätt fortfa-
rande det bästa betalsättet för alla inblandade. Det är miljömässigt bäst, det är säkert, det är 
smidigt, det är tryggt och det är framför allt billigt. Autogiro är idag det i särklass billigaste 
alternativet att betala sin medlemsavgift på. Mycket tack vare att det bara är en leverantör 
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som vill ha betalt, banken. En autogiro-dragning kostar idag fortfarande ören, det vill säga 
under en krona per gång. Om vi i stället hade e-faktura skulle det kosta cirka 5 kronor per 
faktura. Det skulle innebära en kostnadsökning på över 600 procent jämfört med vad auto-
giro kostar idag. Av en medlemsavgift på 85 kr får Hyresgästföreningen idag in drygt 84 kr. 
Om vi i stället skulle använda e-faktura skulle Hyresgästföreningen bara få in 80 kr. På ett 
år är det en skillnad på 60 kr per medlem. Med över 540 000 medlemmar och 12 betal-
ningar per år skulle ett byte till e-faktura innebära en kostnadsökning på mer än 25 miljoner 
kronor per år. 

Förslag till beslut 
Förbundsstyrelsen föreslår förbundsstämman besluta 
 

att avslå motionen. 
 


